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Числівник



Числ́івник — самостійна частина 
мови, яка позначає 

кількість предметів або їхній 
порядок при лічбі.
скільки? котрий?

Змінюються за 
родами, числами і 

відмінками.
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Відмінювання кількісний 
числівників

І тип: числівник один відмінюється за відмінками й числами, в однині - за 
родами.

II тип: числівники два (родове розрізнення наявне у називному й 
знахідному відмінках), три, чотири, збірні двоє, обидва, обидві, обоє, 
троє, четверо.

III тип: числівники від п 'яти до двадцяти, тридцять, шістдесят - 
вісімдесят, збірні - від п ятеро і далі, неозначено-кількісні - багато, 
небагато, кілька, декілька.

IV тип: числівники сорок, дев 'яносто, сто в усіх відмінках, крім 
називного і знахідного, мають закінчення -а.

V тип: числівники назви сотень.

VI тип: числівники тисяча, нуль, мільйон, мільярд відмінюються як 
іменники відповідної відміни та групи: тисяча як іменник першої відміни 
мішаної групи, мільйон, мільярд як іменники другої відміни твердої групи, 
нуль - м'якої.
VІІ тип: складені кількісні числівники, в яких відмінюється кожна складова 
частина.

VІІІ тип: у дробових числівниках поєднано два типи відмінювання - 
чисельник відмінюється як кількісний числівник, знаменник - як 
порядковий.



Відмінювання порядкових 
числівників

1. Порядкові числівники відмінюються так само, як і прикметники -
за родами, числами, відмінками. Числівниктретій - як прикметник 
м'якої групи, усі інші - як прикметники твердої групи.

2. У складених порядкових
 числівниках відмінюється лише
 остання складова частина.





Зв’язок числівника з 
іменником

1.Один узгоджується з іменником у роді, числі, відмінку.

2. Після числівників два, обидва, три, чотири іменники вживаються у 
формі

називного відмінка множини, але з наголосом родового відмінка однини.

3. Числівники у називному і знахідному відмінках п 'ять - десять, назви 
десятків, сотень, а також збірні, неозначено-кількісні числівники у 
називному і знахідному відмінках вживаються з іменниками у 

формі родового відмінках. В усіх інших непрямих 

відмінках числівник узгоджується з іменником
4. Числівники тисяча, мільйон, мільярд, нуль
 потребують іменників родового відмінка множини.



5. Керування складених числівників визначається останнім 
словом.
6. Із дробовими числівниками іменники вживаються у формі 
родового відмінка однини.
7. У мішаних дробах, складовою одиницею яких є елемент 
з половиною, з четвертиною, характер керування визначається 
цілою частиною.
8. Числівники півтора, півтори поєднуються з іменником у 
родовому відмінку однини, а числівник півтораста - у родовому 
множини.
9. Порядкові числівники перебувають з іменниками у 
синтаксичному зв'язку повного узгодження.
10. Іменники, що мають множинну форму (окуляри, 
двері), вживаються із збірними числівниками: двоє окулярів, 
троє дверей.



Дякуємо за увагу! 
☺




